
 

 

Afscheid als paardenpaspoortconsulent van een echte KWPN-er vanwege het bereiken 

van de leeftijdsgrens van 70 jaar. 

Peter, het valt niet mee om ‘deze actie’ te ondernemen voor iemand die – laat ik het een beetje 

omschrijven, anders is het wellicht te confronterend - van nature zo belangstellend is en zo erg graag 

weet wat er allemaal speelt.  

Welkom aan jou en degene die dit deel van het programma zo graag van dichtbij meemaken, in het 

bijzonder Maria, maar ook de rest van de familie, vrienden en bekenden. 

Daar sta je dan. Er nog maar net een paar dagen gewend aan de leeftijd van 70 jaar. Voor het KWPN 

is 70 jaar een leeftijdsgrens waarbij – om verzekeringstechnische redenen – een aantal functies niet 

meer mag uitoefenen. Ons beeld is dat hier nog een vitaal - maar vooral ook een zeer betrokken en 

actief – KWPN-lid voor ons staat.  

Jouw staat van dienst is voor onze vereniging van ongelooflijke waarde. Dat is ook de reden dat we je 

hier nu in de spotlights zetten. Er zijn vele taken en functies die je verricht hebt. Die zal ik niet 

allemaal in detail beschrijven of in de herinnering roepen. Kijkend naar de ruime periode van 35 jaar 

dat ik zelf als lid en bestuurslid hier in de regio Limburg actief ben, zijn er samengevat 3 zaken die er 

naar mijn mening uitspringen, en waar ik nader op in wil gaan: 

1. Omroeper  

2. Vraagbaak  

3. Chipper 

Ad-1 Omroeper 

De wijze waarop jij de bezoekers op oefenavonden, veulen bezichtigingen, springcompetities  en 

keuringen van informatie voorziet is werkelijk top. Je beschikt over veel parate kennis van fokkers en 

moederlijnen en wat je niet / niet meer weet – en dat laatste wordt ook bij jou steeds meer, dat pluis 

je vooraf generaties terug – helemaal uit.  

Datzelfde geldt voor de huldigingen van de Fokkers van het Jaar. Je steekt er als 1e veel tijd in om een 

goede shortlist met kandidaten te maken en als de commissie dan op basis van de van jou ontvangen 

informatie een keuze heeft gemaakt, dan begint de volgende uitdaging voor jou. Een verhaal maken 

van de Fokker van het jaar, dat uitgebreid motiveert waarom de keuze terecht was. We zijn er zojuist 

getuige van geweest. Maar het mooiste van dat alles vind jij dat bezoek van die fokker. Dat kenmekrt 

jou. Aandacht voor de fokker van het paard. 

Ad-2 Vraagbaak 

Het is maar net welke term je eraan hangt. Vraagbaak voor fok technische aspecten, 

reglementenkenner, vertrouwenspersoon, begeleider van, accountmanager, info-desk. Je bent altijd 

en voor iedereen aanspreekbaar. Vele fokkers in Limburg (en zelfs daarbuiten) hebben jouw nummer 

in hun mobiel of weten je op de een of andere wijze te vinden. Bij tijd en ontij. Nooit tevergeefs. En 



als je eigen databank je in de steek laat, dan weet jij de weg naar het ‘onvindbare’ antwoord. Dit 

aspect is voor onze vereniging zeer waardevol. Als we het hebben over het ‘binden van leden’, dan 

ben jij het levende bewijs van hoe dat moet. Je levert een belangrijke bijdrage aan de 

voorbereidingen van de fokkersbezoeken voor onze inspecteurs, omdat je weet wat er en waar er 

iets leeft dat de aandacht verdient. 

Ad-3 Chipper 

Dit is in feite toch wel het hoofdthema in jouw KWPN-loopbaan. In de fokkersmond was je vroeger 

‘de schetser’ en later ‘de chipper’. Tegenwoordig staat op zo’n visitekaartje KWPN-

paspoortconsulent.  Voor de voorbereiding van dit onderwerp heb ik heel fijn gebruik kunnen maken 

van jouw eigen minutieuze administratie. Dank aan mijn informant die deze informatie aan mij 

aangereikt heeft. Vroeger – als schetser - hield je deze informatie bij in een eigen 

aantekeningenboekje. Als paspoortconsulent doe je dat uiteraard met de IPad en in de computer in 

Excel.  

Interessant om een aantal zaken concreet te benoemen. En als de feite niet kloppen? Je weet, je 

hebt het niet van mij, maar uit je eigen databank! Voor het gemak noem ik je voor de rest van dit 

verhaal even de schetser: 

 Gestart in 1988 en actief t/m 2020 – in totaal dus maar liefst 33 jaar  

 In totaal maar liefst ruim 20.000 veulens geschetst – ik weet niet of iemand daar over heen 

komt – ik zal er ook niet om een fles jenever over wedden met je 

 Jaarlijks tussen 400 en 850 veulens 

 Dat zijn er gemiddeld ruim 600 stuks per jaar! 

 Vanaf 2004 als chipper meer als 12.000 veulens gechipt – en dan heb ik het volgens mij nog 

niet over de vele oudere paarden en pony’s die je ook nog zo tussendoor gechipt hebt 

Ik heb geen calculatie gemaakt van de uren die je daarin gestoken heb, om de routes voor te 

bereiden, om te reizen, om koffie te drinken, administratie bij te werken et cetera. Maar als ik uitga 

van gemiddeld 1 uur per veulen, dan betekent het gemiddeld – bij 600 veulens per jaar – 15 volle 

werkweken van 40 uur. Maar volgens mij heeft het bij jou nooit als werk gevoeld, maar was het de 

periode van het jaar met de ‘fijne uitjes in de vorm van alle fokkersbezoeken’.  Daarbij was je vaak 

vergezeld van een hulpje of reisgezel. Vaak was dat Maria (jouw vrouw), maar ook dochter Mireille of 

– de dit jaar helaas overleden – Piet Goertz uit Baarlo, gingen vaak met je op pad. 

En mocht je per veulen jaarlijks gemiddeld een kop koffie genuttigd hebben, dan was dat per jaar 

ruim 100 liter en over die gehele periode gemeten maar liefst zo’n 3,5 kubieke meter als ik het goed 

uitreken! 

De afgelopen maanden hebben we met elkaar – en dan noem ik daarbij o.a. de namen van Ralph van 

Venrooij, Jose Avezaath en Henk Dirksen - vaker van gedachten gewisseld over jouw bijdrage c.q.  

betekenis voor het KWPN, en dan vooral over hoe we daar continuïteit in kunnen brengen. De 

uitkomst is dat we je als ambassadeur van het KWPN graag tussen onze leden en fokkers houden. En 

je zult dat doen, of doet dat al, als vraagbaak voor bijvoorbeeld onze nieuwe secretaris, maar ook alle 

fokkers, en als luisterend oor in het veld om te weten wat er leeft onder de fokkers, je bereid 



fokkersbezoeken met de inspecteur mee voor, en je begeleid bijvoorbeeld een Dimphy Rombout en 

bent een klankbord voor Jos Houwen die het chippen in Limburg van je overnemen. 

Als bestuur van KWPN regio Limburg kwamen we tot de conclusie dat hier maar één onderscheiding 

bij past.  Daarvoor hebben we als regio een gemotiveerd verzoek ingediend bij het Algemeen 

Bestuur. En het moge helder zijn, zij onderschrijft dit verzoek voor niet 100% maar 200%. 

Bij deze komt jou toe: De gouden KWPN-speld.  

We hebben vandaag onze Algemeen directeur van het KWPN - Piet Peters - in ons midden om deze 

belangrijke onderscheiding bij jou op te spelden.  Voorzitter Andries van Daalen had dit graag 

gedaan, maar heeft op dit moment zijn verplichtingen bij het CHIO in Rotterdam. 

Piet Peeters is ondertussen bijna 3 jaar actief bij het KWPN en dit is volgens mij zijn 1e officiële 

optreden in Limburg. Meteen een grote verantwoordelijkheid: Piet aan jou het woord en de daad om 

de gouden speld uit te reiken. 

Panningen 3 juli 2021 

Adrie van Oerle 

Voorzitter KWPN regio Limburg 

 


